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Ježíš řekl: Otče odpusť jim, vždyť nevědí, co činí.  

Evangelium podle Lukáše 23,14 

Milé sestry a bratři, 

vždycky se v době velikonoc vracím k této kratičké Ježíšově modlitbě, kterou zaznamenal pouze evangelista Lukáš. 

Je v ní pro mne několika slovy vyjádřeno to nejdůležitější, co si o velikonocích připomínáme. „Otče, odpusť jim, vždyť 

nevědí, co činí.“… Je to věrohodná modlitba, protože ji Ježíš vyslovil na kříži navzdory svému nezaviněnému utrpení a 

ne lacině od zeleného stolu, od kterého se někdy příliš snadno vyslovují líbivá slova o odpuštění, která nic nestojí a za 

nimiž není žádný skutečný životní zápas ani žádná skutečná křivda. Je to modlitba, která už v tu chvíli, kdy zazní z kříže 

k Hospodinu, přerušuje ten stále nastavovaný řetěz viny a odplaty, zloby a nenávisti, do kterého se v našem světě víc a 

víc zaplétáme. Jak ty mně, tak já tobě a stále dokola. A vůbec při tom nemusí jít o krevní mstu. Kdo dá dohromady jed-

notlivé skupiny v Sýrii po tolika vzájemně spáchaných křivdách, které neberou konce? Kdo zacelí otevřené rány ve vzá-

jemných vztazích mezi sousedy, které rozdělila v 90. letech minulého století válka v zemích bývalé Jugoslávie? 

„Otče, odpusť jim, neboť nevědí, co činí.“ Ježíš prosí o Boží slitování nad světem, jehož součástí jsme i my, a který 

Pán Bůh miluje přesto, že my už často nevíme, co činíme. Řetěz viny a odplaty sami přetnout neumíme. Musíme pocti-

vě přiznat, že si se zlem, které se víc a víc obrací proti zcela nevinným lidem, nevíme rady a víc a víc nás děsí. Násilí likvi-

dujeme dalším násilím, protože jiná řešení už prostě nemáme. Nejde to zastavit. Už dávno se nerozhodujeme mezi 

dobrým a zlým, ale pouze mezi postoji, které jsou podle našeho mínění a měřítek méně zlé nebo více zlé. Ježíš prosí na 

kříži za náš svět, ve kterém už po tolika zlých zkušenostech máme tak málo odvahy počítat s odpuštěním a smířením 

jako s reálnou mocí v našem světě. U Ježíše na kříži ale ten řetěz viny a odplaty končí, protože on tu vinu i odplatu bere 

sám na sebe. To je pro mne nejdůležitější poselství Ježíšovy smrti. Je tu někdo, kdo se na tom menším ani větším zlu 

nepodílí, protože se prostě obětuje.  

Právě Lukášovo evangelium ukazuje na řadě obyčejných příběhů o setkání Ježíše s lidmi, jak milosrdenství a odpuš-

tění proměňuje to, co se zdálo naprosto nepohnutelné a nezměnitelné. A ti, kdo nesou do našeho světa aspoň malou 

zkušenost s velkou mocí odpuštění a smíření, kdo to sami zažili, ti pak také skutečně proměňují tvář země, i když třeba 

na malém prostoru, často nenápadně a mimo vší mediální pozornost. Jen si připomeňme ten obrovský nepoměr mezi 

zprávami, ve kterých jsme zahlcování tím, co zlého se stalo, a zprávami, které informují o lidské solidaritě a projevech 

milosrdenství a oběti. Ježíš toto spasitelné poselství o síle odpuštění dosvědčil důsledně celým svým životem až do své 

smrti na kříži. „Otče, odpusť jim, neboť nevědí, co činí.“  

Kristova přímluvná modlitba na kříži – to je pro mne svědectví o té zvláštní moci Boží, která chce mne, nás, naše 

vztahy, naši zemi obnovovat odpuštěním a obětí, přestože zůstává ve světě, v němž žijeme, tak bezbranná. Ale toto 

bláznovství Boží je moudřejší než lidé a tato slabost Boží je silnější než lidé, vyznává později apoštol Pavel. Tato Boží 

moc, které zůstal Pán Ježíš věrný až do své smrti, za sebou nezanechává ani bolest, ani hořkost, ani zástupy ukřivdě-

ných a trpících. A jenom pod jejím vlivem se také mnohé z toho, co jsme si už tak zvykli považovat za normální, ukazuje 

jako hřích před Bohem. Kristovo slovo odpuštění a Kristův kříž nám vždycky bude blahodárně problematizovat každou 

naší tvrdost, každou neochotu smířit se s druhým, kde je to možné, bude nám problematizovat každé sobectví od toho 

rodinného až po sobectví národní. „Proč jen mlčíš Pane, když zloba lidská život maří, proč se nezastane pravdy tvá 

moc?“ „Dnes jako dřív nad světem kříž stojí, na tom kříži umírat tě zřím a odpověď na otázku svoji z tvé zsinalé tváře 

vyčíst smím…“ (píseň Miloše Rejchrta ve zpěvníku Svítá). Znovu se budeme zamýšlet nad tím, co pro nás znamená 

poselství o Kristově kříži. Znovu půjdeme k Večeři Páně a budeme vyznávat, že Ježíš Kristus zemřel na kříži také pro 

nás. Ať nám světlo Kristova odpuštění svítí do všech temnot života. I do těch temnot vlastních. Kristus, který na kříži 

odpouští svým protivníkům, tak, že se za ně přimlouvá, je světlem, které žádná tma už pohltit nemůže.  

 



Vždyť bibličtí svědkové vyznávají, že se Bůh k tomuto Ježíšovu zápasu i jeho modlitbě jednou provždy přiznal, když 

jej vzkřísil z mrtvých. Velký pátek a neděle vzkříšení patří dohromady. O velikonocích si přicházíme také pro ujištění, že 

tomu tak je, že cesta smíření a pokoje je možná, že stojí za to, abychom o ni stále v malém i velkém usilovali. Pán Bůh ji 

v našem světě podporuje, Je to jeho cesta. A my máme být posly jeho odpuštění a smíření, ze kterého sami žijeme. 

Nasloucháme Kristovým slovům a ta slova se nás znovu dotýkají a oslovují nás svou vnitřní pravdivostí a silou. Kris-

tus, který i v utrpení zahrnuje všechny do své modlitby a do Božího odpuštění, nám svítí na cestu života. I my to jeho 

světlo velice potřebujeme. 

Zvu vás k našim velikonočním bohoslužebným setkáním, která zahájíme na Zelený čtvrtek v 18 hodin společným 

čtením pašijního příběhu, tentokrát podle podání evangelisty Lukáše.   Petr Firbas, kazatel sboru 

 
K velikonočnímu zamyšlení 

Z knihy Tomáše Halíka: Oslovit Zachea, str. 219-221 
 

"Text velikonočního příběhu, zapsaný v evangeliích, je jako kresba vyrytá na skle. Můžeme se snažit dívat skrze to sklo 

do událostí dávné minulosti, nebo se můžeme podívat na ten příběh prostě tak, jak nám ho předkládají texty Nového 

zákona. Anebo v tom skle můžeme také uvidět svou vlastní tvář. Je to příběh, který se uchází o naši víru. Co znamená 

uvěřit tomu příběhu? To znamená dotknout se jeho pravdy. Mnozí lidé si myslí, že uvěřit, přijmout tento příběh jako 

pravdivý, znamená být přesvědčen, že co nejpřesněji odpovídá těm historickým faktům dávné minulosti. Ale o to přece 

vůbec nejde. Taková víra by nás asi těžko spasila. Jistě, je velmi důležité, že se to stalo - že tento příběh se týká událostí 

ukotvených v lidských dějinách… Ale marně bychom od evangelií požadovali přesný a nestranný protokol o tom, jak se 

to stalo. Co máme před sebou, není chladný záznam kronikáře, nýbrž čtyři vášnivě zaujaté výpovědi, které už mezi se-

bou lze jen velmi obtížně harmonizovat. Kdyby Pilát napsal o tom všem svou zprávu, byla by to zřejmě výpověď velmi 

odlišná.  

Pravda biblického textu leží jinde než v co nejpřesnějším popisu průběhu dávných dějů, leží mnohem hlouběji. Vez-

měme nejdřív prostě biblický text tak, jak nám jej tradice církve předala, se všemi napětími a odlišnostmi výpovědi jed-

notlivých autorů; nikdy se je nepokoušela zastírat či cenzurovat. A spíš než o pohled skrze text do dávné minulosti po-

kusme se v tom textu jako v zrcadle vidět svou dobu, svůj život, svou tvář. Úkon víry, o nějž se ten text a příběh v něm 

zaznamenaný uchází, spočívá podle mého nejhlubšího přesvědčení v pochopení, že my sami jsme součástí tohoto příbě-

hu. Že se ten příběh netýká jen něčeho, co se stalo dávno, co již odeznělo a co my si jen pietně připomínáme. 

To, že jsme my sami vtaženi do toho příběhu, že pokračuje v nás, je důvod, proč každý rok znovu slavíme Velikonoce. 

Vždyť my se přece měníme, zrajeme - a potřebujeme znovu pohyb svého života konfrontovat s tímto příběhem, a mož-

ná ho i ve světle našich pokračujících zkušeností a našeho zrání nově a hlouběji pochopit. Jinak by stačilo, abychom si 

ten příběh přečetli jen jednou - a mohli bychom si odbýt Velikonoce jednou provždy. Ale nakolik jsme živí lidé, lidé na 

cestě, natolik máme možnost vždy znovu a nově zakoušet i živost tohoto příběhu. Což jsme - alespoň někteří z nás - 

neudělali už sami tu zkušenost, že jsme během svého života rozuměli velikonočnímu příběhu různě, že se nám postup-

ně stále víc otvírá?" 

 
Poděkování za finanční podporu sboru 

 
 

Děkujeme vám všem, kdo se svými dary podílíte na finančních nákladech života našeho sboru a na celocírkevních i mi-

mořádných sbírkách věnovaných na pomoc potřebným v naší zemi i za jejími hranicemi. Jako každý rok, vkládáme do 

tohoto dopisu složenky na salár pro rok 2016 pro ty z vás, kdo jste zvyklí tímto způsobem přispívat na potřeby sboru. 

Můžete tak ale učinit také přímo na bankovní účet našeho sboru. Číslo je uvedeno na poslední straně dopisu.  

Součástí tohoto velikonočního dopisu je zpráva staršovstva o činnosti našeho sboru v roce 2015, která byla připra-

vena pro výroční sborové shromáždění 13.3.2016 a výkaz o hospodaření sboru v uplynulém roce se schváleným rozpoč-

tem na rok 2016. 

Fotografie na následující straně je z přípravy polévky pro naše spoluobčany bez domova, která se tentokrát vařila u 

manželů Bískových. 



 

Karel Kryl – Děkuji 

 
1. Stvořil Bůh, stvořil Bůh ratolest,  3. Pro touhu, pro touhu po kráse 

 bych mohl věnce vázat,    děkuji za ošklivost, 

 děkuji, děkuji za bolest,    děkuji za to, že utká se 

 jež učí mne se tázat,    láska a nevraživost, 

 děkuji, děkuji za nezdar:    pro sladkost, pro sladkost usnutí 

 ten naučí mne píli,     děkuji za únavu, 

 bych moh, bych mohl přinést dar,   děkuji za ohně vzplanutí  

 byť nezbývalo síly,     i za šumění splavu, 

 děkuji, děkuji, děkuji.    děkuji, děkuji, děkuji. 
 

2. Děkuji, děkuji za slabost,   4. Děkuji, děkuji za žízeň 

 jež pokoře mě učí,    jež slabost prozradila, 

 pokoře, pokoře pro radost   děkuji, děkuji za trýzeň, 

 pokoře bez područí,    jež zdokonalí díla,       

 za slzy, za slzy děkuji:   za to, že, za to, že miluji, 

 ty naučí mne citu,    byť strach mi srdce svíral, 

 ,k živým, jež, k živým, jež  žalují  beránku, děkuji, 

 a křičí po soucitu,     marně jsi neumíral, 

 děkuji, děkuji, děkuji.    děkuji, děkuji, děkuji, děkuji 

           děkuji...... 

  
Zpráva staršovstva pro VSS 13.3.2016 

  

Milé sestry a bratři, 

středem života našeho sboru jsou bohoslužby, které se v roce 2015 konaly 56x s průměrnou účastí 23 bratří a sester. 

Účast na bohoslužbách ale hodně kolísá. Br. farář Firbas kázal 40x, 4x br. farář Tomáš Bísek, 5x posloužil br. kurátor 

Martin Hrubeš, 3x br. Zdeněk Halas. Oba byli ordinováni jako výpomocní kazatelé, kteří mohou posloužit vlastním ká-

záním. 1x vedla nedělní bohoslužby sestra farářka Romana Čunderlíková, 1x bratr farář Pavel Pokorný, 1x naši hosté z 

Marburku- bratr farář Ulrich Biskamp a sestra farářka Katja Simon a 1x posloužil čteným kázáním br. Lubomír Šlechta. 

Bratr farář Firbas byl na listopadovém konventu opět zvolen konseniorem Pražského seniorátu. S touto funkcí je spo-

jena řada povinností, např. přijímání slibu nových staršovstev nebo vizitační návštěvy ve sborech. Všem, kdo ho ve sbo-

ru zastupují, patří poděkování. V poslední době přicházejí do našeho sboru noví jednotlivci a nacházejí zde duchovní 

domov. Ze vzájemného sdílení s nimi, nejen při kávě a čaji po bohoslužbách, ale také při biblických hodinách, máme 

radost.  

V loňském roce se 30x sešly děti v nedělní škole. 2x se sestrou Martou Šturcovou, 3x se sestrou Adélou Zbytovskou, 

25x se sestrou Májou Firbasovou. Několikrát se během školního roku nedělní škola pro neúčast dětí nemohla konat. 

Účast rodin s dětmi je střídavá a v současné době nám chybí základní skupinka dětí, které by s rodiči přicházely pravi-



delně. Děti se pak vzájemně ve sboru nepotkávají, výjimečně se stává, že se sejdou dohromady ve větším počtu, nej-

častějí bývají v nedělní škole dvě děti. Naléhavě hledáme další ochotné sestry, či bratry, kteří by převzali aspoň některé 

neděle, aby mohla být sestra Firbasová častěji vystřídána. Na 4. neděli adventní vystoupily menší děti s vánočním pás-

mem "Květy vánoc", větší děti a dospělí s vánoční biblickou hrou: ¨Podivná zpráva z uprchlického tábora v Dolním 

Egyptě". V červnu jsme uspořádali rodinnou neděli se společným obědem na závěr školního roku. Při bohoslužbách 

zahrály děti divadelní hru ze života apoštola Pavla, kterou, tak jako vánoční hru, napsal bratr farář Firbas. V létě se opět 

konal letní dětský tábor na junácké základně ve Stříbrné Skalici. Zúčastnilo se 12 dětí, dva praktikanti bratři Vojta Mrklas 

a Vítek Júza a tradiční sestava vedoucích z našeho sboru. Tématem byly letos misijní cesty apoštola Pavla.  

Biblické hodiny se konaly opět na třech místech, zde v Horních Počernicích a pak v rodinách v Újezdě a v Klánovi-

cích. Průměrná účast bývá 5-6. Účastní se teď na všech třech místech i nově příchozí. V roce 2015 jsme probírali knihu 

proroka Ozeáše, od nového školního roku Markovo evangelium. Objevujeme při nich bibli jako velmi aktuální zdroj 

inspirace.  

Pokračuje také působení br. faráře Firbase na základní škole v Zelenči. Pokus o výuku na základní škole v Ratibořické 

ulici v Horních Počernicích od září 2015 se sice setkal se vstřícností nové paní ředitelky, ale ani jedno dítě rodiče nepři-

hlásili. V roce 2016 to bratr farář zkusí znovu.  

Setkání nejen střední generace se konala v roce 2015 8x, s programem z vlastních zdrojů, několikrát také se zajíma-

vými hosty. Měli jsme zde sestru Alenu Fendrychovou z Diakonie, která je teď nově koordinátorkou práce s migranty, 

pana Sáňku z Islámského centra v Praze, sestru Kateřinu Vojkůvkovou se zajímavým programem o Japonsku a japon-

ských křesťanech. Účast bývá 7-12. Stále je však o tato setkání poměrně malý zájem. Uvědomujeme si, že náš sbor je 

spíš diasporní, většina účastníků bohoslužeb do sboru dojíždí a vypravit se v týdnu, po celodenní práci večer do sboru, 

je hodně náročné. To jistě hraje velikou roli. Přesto si na jiné věci udělat čas dovedeme. Ve sboru pokračuje také výuka 

němčiny, které se účastní 5-7 zájemců. Je to také malá příprava na setkávání s německými a švýcarskými přáteli z Mar-

burku a Zürichu v několikaletém projektu TRIPOLIS. Společně s několika pražskými sbory připravují řadu menších pro-

jektů, které se týkají významných reformačních výročí, ale také vzájemných bohoslužebných setkání a programů pro 

mládež i mladší rodiny. Chystá se také víkend v Marburku s tématem mezináboženského dialogu. Náš sbor se také k 

této aktivitě připojil. Br. farář Firbas je jedním z koordinátorů a v loňském roce se zúčastnil přípravného setkání v Mar-

burku. V našem sboru proběhlo v dubnu setkání zástupců všech tří měst a bohoslužba, kterou vedli hosté. V našem 

sboru se kromě br. faráře chtějí aktivněji zapojit ses. Hana Seho a br. Štěpán Zbytovský, ale zároveň vidíme, že je důle-

žité, aby celý projekt vzájemného setkávání nebyl jen záležitostí několika jednotlivců, ale celého sboru.  

V květnu se uskutečnilo již tradiční mezisborové setkání ve Škvorci se společnými rodinnými bohoslužbami a odpo-

ledním výletem. V loňském roce 20 bratří a sester z našeho sboru strávilo příjemný společný víkend v Deštném v Orlic-

kých horách, kde jsme měli také příležitost hovořit o věcech našeho sboru. V roce 2016 chceme v tomto víkendovém 

setkání pokračovat. Někteří bratří a sestry se také v roce 2015 připojili k vaření polévky a mazání chlebů pro bezdomov-

ce na Hlavním nádraží. Aktivita se už rozšířila mezi většinu pražských sborů. Náš sbor připravuje polévku a chleby 4x v 

roce. Poděkování patří rodinám, které dávají k disposici své kuchyně i všem, kdo se na přípravě podílejí. Přivítáme rádi 

další pomocníky. Úspěšně pokračuje adventní prodej výrobků FAIR TRADE z obchůdku Jeden svět. V adventu 2015 jsme 

za tři neděle prodali dárkové zboží za více než 17000 Kč a tak mohli aspoň malou kapkou přispět k spravedlivému ob-

chodu. Kromě celocírkevních sbírek se náš sbor zapojil do finanční pomoci uprchlickým táborům v jižní Evropě pro-

střednictvím Střediska humanitární a rozvojové pomoci Diakonie.  

26. 12. zemřela ses. Ludmila Dorschnerová. Její odchod je pro mnoho z nás osobně i pro celý sbor velkou ztrátou. 

Nejen jako pokladní a dlouholetá členka staršovstva našeho sboru, ale především jako žena pokorné víry, byla pro 

mnohé z nás duchovní oporou. Jsme vděčni Pánu Bohu za její svědectví. Radostnou událostí byla naopak sborová 

svatba Libuše a Jana Eliášových a křest Darka Pudlovského.  

V lednu 2015 proběhl v našem sboru jeden z aliančních modlitebních večerů a v březnu se někteří z nás zúčastnily v 

Evangelické církvi metodistické Světového dne modliteb.  

V modlitebně nás čeká realizace nové výtvarné podoby čelní stěny. S návrhy sestry architektky Hany Seho jsme byli 

seznámeni na výročním sborovém shromáždění, hovořili o něm také v Deštném a pak ještě jednou při červnové rodin-

né neděli. Podle doporučení staršovstvo jeden z návrhů schválilo. Realizace se uskuteční někdy v první polovině roku 

2016.  

V roce 2015 došlo ke dvěma změnám ve složení staršovstva. Na svatodušní neděli byla, po předcházejícím souhlasu 

seniorátního výboru s navýšením počtu členů, zvolena sestra Lýdia Neumannová, která je pokladní a hospodářkou na-



šeho sboru. Po vánocích, kdy náhle zemřela sestra Dorschnerová, se členem staršovstva stal dosavadní náhradník, bra-

tr Štěpán Zbytovský. Do nového roku 2016 vstoupilo staršovstvo ve složení: bratr Martin Hrubeš - kurátor, sestra Danie-

la Bísková - místokurátorka, bratr farář Petr Firbas, sestra Lýdia Neumannová, sestra Pavla Povolná, bratr Stanislav 

Petr, sestra Hana Seho a bratr Štěpán Zbytovský. Jediným náhradníkem zůstává bratr Zdeněk Halas. V roce 2015 se 

konalo 11 schůzí staršovstva, deset řádných a jedna mimořádná. Program schůzí je ustálený, začíná se krátkou pobož-

ností, kterou připravují střídavě všichni starší i náhradníci. Po schválení zápisu z minulé schůze následuje vždy zpráva o 

stavu sborových financí, přehled příjmů a výdajů za poslední měsíc. Další program sestavuje předsedající staršovstva, 

bratr farář Firbas, podle aktuálních sborových témat, potřeb a událostí. Na závěr jsou stanoveny kazatelské služby a 

spoluúčast při bohoslužbách pro nadcházející měsíc. Kromě členů staršovstva se vlastní modlitbou, čtením a ohláškami 

podíleli v loňském roce na nedělní bohoslužbě také bratři Jan Eliáš a Karel Neumann. Z projednávaných témat vybírá-

me: zájezd do Škvorce, sborový víkend v Orlických horách, letní sborový tábor pro děti, setkání při příležitosti 60. naro-

zenin bratra faráře Firbase, vydávání Sborového dopisu, situace uprchlíků a národnostních menšin a podpora aktivit 

faráře pro menšiny, bratra Mikuláše Vymětala, rozhodnutí o převedení větší finanční částky na pomoc syrské rodině, 

která přišla koncem roku do České republiky a které nabídla pomoc naše Diakonie, finanční podpora a spoluúčast na 

projektu TRIPOLIS, projednávání změn církevního zřízení. Staršovstvo poslalo také dopis panu Bohuslavu Sobotkovi, 

předsedovi vlády, ve kterém ho žádalo o nápravu podmínek v uprchlickém táboře Bělá - Jezová. Věnovali jsme se také 

nedělní škole a sborové práci s dětmi, i liturgii našich bohoslužeb a společnému zpěvu. Připravovali jsme řadu aktivit, 

které už byly v této zprávě zmíněny.  

Jsme také vděčni za bratry a sestry, kteří mezi nás už pro nemoc, stáří a všelijakou tělesnou slabost už nemohou 

přicházet, ale za sbor se modlí. Prosme Hospodina o moudrost, abychom dovedli svůj sbor vidět pravdivě, vděčně i 

sebekriticky. Prosme za to, abychom tak dovedli vidět před Boží tváří také sami sebe i s našimi rodinami. Každý z nás 

má v našem sboru své nezastupitelné místo a obdarování. Prosme Hospodina za vnitřní i vnější růst sboru i za odvahu k 

věrohodným křesťanským postojům v práci, ve společnosti, v občanském životě. 

Procházíme spolu s naší společností složitým obdobím velikých krizí v Evropě i ve světě. Hledáme v biblickém posel-

ství směrovku a inspiraci pro naše jednání. Tu základní nacházíme v Božím příklonu ke všem, kdo se z nejrůznějších 

důvodů ocitají na okraji nebo jsou vystaveni nenávisti druhých a v Ježíšově postoji k lidem. Znovu si uvědomujeme, jak 

je evangelium nosné také v otázkách současného světa a jeho problémů, ale jak ho zároveň málo dokážeme vnášet 

jako sůl a světlo do našeho okolí. Prosme o Božího Ducha, o jeho vedení pro celý sbor. A buďme zároveň vděčni za 

všechna znamení duchovní obnovy v našem životě, v životě sboru i za všechna nadějná znamení milosrdenství a vzá-

jemné solidarity v naší společnosti. 

 

Výkaz hospodaření 2015 - rozpočet 2016 
Č. Ukazatel 2015 rozpočet 2015 skutečnost 2016 rozpočet 

1 Spotřební a kancel. materiál, zboží 50,000.00 10,953.00 20,000.00 

2 Spotřeba energie 90,000.00 61,188.00 85,000.00 

4 Běžná údržba 62,252.00 24,626.00 32,675.00 

5 Cestovné 5,000.00 3,175.00 6,000.00 

6 Prezentace - křesť.služba a pohošt. 3,000.00 7,711.00 10,000.00 

7 Telekomunikace 10,000.00 9,747.76 12,000.00 

9 Spotřeba ostatních služeb 20,000.00 19,500.00 20,000.00 

11 Daně a poplatky 600.00 595.00 600.00 

12 Poskytnuté dary 2,000.00 48,500.00 20,000.00 

13 Odvod repartic seniorátních 5,614.00 5,614.00 5,932.00 

14 Odvod repartic celocírkevních 11,334.00 11,334.00 12,493.00 

15 Odvod do PF 85,200.00 85,200.00 92,300.00 

19 Ostatní náklady 5,000.00 5,089.00 5,000.00 

21 Náklady celkem  350,000.00 293,232.76 322,000.00 

22 Sborové sbírky 30,000.00 33,358.00 30,000.00 

23 Dary tuzemské   29,100.00 16,000.00 

25 Salár 200,000.00 184,850.00 180,000.00 

26 Příjmy z hosp. činnosti 100,000.00 100,258.00 78,000.00 



27 Ostatní sbor. příjmy 20,000.00 38,826.00 18,000.00 

31 Výnosy celkem 350,000.00 386,392.00 322,000.00 

32 Hospodářský výsledek 0.00 93,159.24 0.00 
  AKTIVA K 1.1.2015 K 31.12.2015 

  AKTIVA CELKEM  9,160,179 9,220,829 

A.I. Dlouhodobý majetek DHM+DNHM 9,012,390 9,012,390 

A.III. Oprávky -141,770 -141,770 

B.II. Pohledávky celkem 54,940 53,350 

B.III. Krátkodobý finanční majetek 234,619 296,859 
  PASIVA K 1.1.2015 K 31.12.2015 

  PASIVA CELKEM  9,160,179 9,220,829 

A. Vlastní zdroje celkem 9,073,528 9,139,861 

A.I. Vlastní jmění 8,906,128 8,906,128 

A.II. Fondy 76,580 140,574 

A.IV. Účet výsledku hospodaření   93,159 

A.V. VH ve schv.řízení 90,820   

B. Cizí zdroje  31,711 27,618 

B.III. Krátkodobé závazky 31,711 27,618 

C. Jiná pasiva (časové rozlišení) 54,940 53,350 
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Zelený čtvrtek  24. 3.  čtení pašijních oddílů podle evangelisty Lukáše 

Velký pátek 25.3  bohoslužby v 9.30 s vysluhováním Večeře Páně 

Velikonoční neděle 27.3. bohoslužby v 9.30 s vysluhováním Večeře Páně 

neděle 3.4.   bohoslužby v 9.30  

neděle 10.4.   bohoslužby v 9.30 

neděle 17.4.   bohoslužby v 9.30 

neděle 24.4.   bohoslužby v 9.30 
 

Během nedělních bohoslužeb nedělní škola (děti odcházejí ke svému programu před kázáním) 

Biblické hodiny:  

út 22.3. v 18.30 na faře, út 29.3. v 18.00  v Újezdě nad Lesy, út  5.4. v 18.30 na faře, 

út  12.4. v 18.00  v Klánovicích,  čt 21.4. v 18.30 na faře, út  26.4. v 18.00 v Újezdě nad Lesy 

Výuka v zelenečské škole:  ve čtvrtek ve 14.00 

Výuka němčiny: ve středu v 19.00 
 

Setkání nejen střední generace:   čtvrtek 14.4. v 19.30 na faře 

 host: farář Daniel Pfann 

 Téma:  Zkušenosti z dlouholeté služby vězeňského kaplana 
 

Schůze staršovstva: v úterý 5.4. v 19.30 na faře 
 

Upozornění na změnu: 

Vzhledem k tomu, že je od letošního roku Velký pátek státním svátkem, budou se páteční bohoslužby konat 

dopoledne v 9:30. 

 
 

Do všech shromáždění našeho sboru jste srdečně zváni! 
Úřední hodiny kazatele: úterý 16:00–17:30, středa 9:00–11:00, pátek 9:00–11:00. 

Adresa farního sboru: Třebešovská 2101/46, Praha 9 - Horní Počernice, PSČ 193 00  
Bankovní spojení: č. ú. 2400484971/2010, Telefon sboru: 281 922 216 

Mobil kazatele: 776 303 960, Mobil kurátora: 737 645 375, 602 160 117 
www stránky sboru: http//horni-pocernice.evangnet.cz 


